

■ TRUMP TARIFFS BEGIN TO APPLY TO MORE THAN 60 COUNTRIES

■ بدء تطبيق رسوم تارابب الجمركية على أكثر من 60 دولة

The additional tariffs on US imports announced by President Donald Trump came into effect with China being specifically targeted, with the new additional tariffs affecting about 60 US trading partners ranging from 11 percent to 50 percent, with the exception of China, whose products are now subject to a 104 percent tax.

Comprehensive duties of at least 10 percent on imports from most of the United States' trading partners entered into force on 5-4-2025, and the highest duties related to the trade deficit entered into force today, Wednesday 9-4-2025, on more than 60 countries.

The U.S. government calculated tariffs for each country based on factors including trade deficits, subsidies, and exchange rate control.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



دخلت الرسوم الإضافية على الواردات الأميركية التي أعلنها الرئيس دونالد ترامب حيز التنفيذ مع استهداف الصين بشكل خاص، حيث تؤثر الرسوم الإضافية الجديدة على نحو 60 شريكا تجاريا للولايات المتحدة وهي تتراوح بين 11 في المئة و50 في المئة، باستثناء الصين التي أصبحت منتجاتها تخضع لضريبة نسبتها 104 في المئة.

وكانت دخلت الرسوم الشاملة التي لا تقل عن 10 في المئة على الواردات من معظم شركاء الولايات المتحدة التجاريين حيز التنفيذ بتاريخ 5-4-2025، لتدخل الرسوم الأعلى المرتبطة بالعجز التجاري حيز التنفيذ اليوم الأربعاء 9-4-2025، وذلك على أكثر من 60 دولة.

وقامت الحكومة الأميركية بحساب الرسوم الجمركية لكل دولة بناء على عوامل تشمل العجز التجاري والدعم والتحكم في سعر الصرف.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

■ OIL LOSES ABOUT 4% AS US IMPOSES 104% TARIFFS ON CHINA

■ النفط يخسر نحو 4% مع فرض أميركا رسوماً على الصين بنسبة 104 في المئة

Oil prices fell to their lowest in more than four years in early trade on Wednesday, weighed down by demand concerns, as the escalating trade war between the United States and China, the world's two largest economies, ignited anxiety in markets, amid expectations of increased supplies.

Brent crude futures fell \$2.13, or 3.39 percent, to \$60.69 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures fell \$2.36, or 3.96 percent, to \$57.22 a barrel.

Brent crude hit its lowest level since March 2021, while West Texas Intermediate crude reached its lowest level since February of the same year.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



تراجعت أسعار النفط إلى أدنى مستوياتها في أكثر من أربع سنوات خلال التعاملات المبكرة اليوم الأربعاء، متأثرة بمخاوف تتعلق بالطلب، إذ أشعلت الحرب التجارية المتصاعدة بين الولايات المتحدة والصين، أكبر اقتصادين في العالم، القلق في الأسواق، وسط توقعات بزيادة الإمدادات.

وهبطت العقود الآجلة لخام برنت بمقدار 2.13 دولار، أو ما يعادل 3.39 في المئة، لتصل إلى 60.69 دولار للبرميل. كما تراجعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي بمقدار 2.36 دولار، أو 3.96 في المئة، إلى 57.22 دولار للبرميل.

وسجل خام برنت أدنى مستوياته منذ مارس (آذار) 2021، في حين بلغ خام غرب تكساس الوسيط أدنى مستوياته منذ فبراير (شباط) من العام نفسه.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

■ GOLD GAINS NEARLY 1 PERCENT AS U.S. TRADE TARIFFS COME INTO EFFECT

■ وكاسب الذهب تقارب 1 في المئة مع دخول الرسوم التجارية الأميركية حيز التنفيذ

Gold prices settled above the \$3,000 an ounce level on Wednesday after rising about 1 percent, with U.S. trade tariffs taking effect, the dollar falling and escalating trade tensions between the world's two largest economies, boosting demand for safe-haven assets.

Spot gold rose 0.94 percent to \$3,011.2 an ounce. U.S. gold futures rose 1.18 percent to \$3,025.50.

The new additional tariffs affect about 60 U.S. trading partners and range from 11 percent to 50 percent, with the exception of China, whose products are now subject to a 104 percent tax.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



استقرت أسعار الذهب فوق مستوى 3000 دولار للأونصة اليوم الأربعاء بعد ارتفاعها بنحو 1 في المئة، مع دخول الرسوم التجارية الأميركية حيز التنفيذ، وتراجع الدولار وتساعد التوتر التجاري بين أكبر اقتصادين في العالم، مما عزز الطلب على أصول الملاذ الآمن.

وصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.94 في المئة ليصل إلى 3011.2 دولار للأونصة. وزادت العقود الأميركية الآجلة للذهب 1.18 في المئة إلى 3025.50 دولار.

وتؤثر الرسوم الإضافية الجديدة على نحو 60 شريكا تجاريا للولايات المتحدة وهي تتراوح بين 11 في المئة و50 في المئة، باستثناء الصين التي أصبحت منتجاتها تخضع الآن لضريبة نسبتها 104 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

ارتفاع الإيرادات السياحية في البحرين 13 في المئة في 2024

أكدت وزيرة السياحة في مملكة البحرين فاطمة الصيرفي، أن القطاع السياحي في المملكة يواصل تحقيق نتائج نوعية على صعيدي الأداء والإيرادات، مستفيداً من الاستراتيجية السياحية التي أطلقت في 2022 والممتدة حتى عام 2026، والتي أثمرت عن قفزات ملموسة في أعداد الزوار وحجم العوائد.

وكشفت عن أن نتائج الأداء السياحي خلال 2024 تظهر ارتفاعاً بنسبة تقارب 13 في المئة في الإيرادات السياحية مقارنة بالفترة نفسها من عام 2023. إلى جانب نمو بنسبة تقترب من 20 في المئة في عدد الزوار، وهي مؤشرات تعكس فعالية الجهود الترويجية التي تبذلها المملكة، ومدى جاذبية البحرين باعتبارها وجهة سياحية واحدة في المنطقة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)



TOURISM REVENUES IN BAHRAIN UP 13 PERCENT IN 2024

The Minister of Tourism in the Kingdom of Bahrain, Fatima Al-Serafi, confirmed that the tourism sector in the Kingdom continues to achieve qualitative results in terms of performance and revenues, benefiting from the tourism strategy launched in 2022 and extending until 2026, which resulted in tangible jumps in the number of visitors and the volume of revenues.

She revealed that the results of tourism performance during 2024 show an increase of approximately 13 percent in tourism revenues compared to the same period in 2023. In addition to a growth of nearly 20 percent in the number of visitors, indicators reflect the effectiveness of the Kingdom's promotional efforts and the attractiveness of Bahrain as a promising tourist destination in the region.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

"مايكروسوفت" تطيح بـ "أبل" وتصبح الشركة الأعلى قيمة في العالم

تراجعت "أبل" إلى المركز الثاني بسبب انخفاض أسهمها بنسبة 23 في المئة، لتصبح "مايكروسوفت" الشركة العامة الأكثر قيمة في العالم. وبلغت قيمة مايكروسوفت 2.64 تريليون دولار، بينما بلغت القيمة السوقية لشركة أبل 2.59 تريليون دولار.

ويتعرض السوق لضربة موجعة جراء خطة الرئيس دونالد ترامب الشاملة للرسوم الجمركية، وتعد "أبل" الأكثر تضرراً بين شركات التكنولوجيا الكبرى نظراً لاعتماد صانع آيفون على الصين. وكانت قيمة كل من أبل ومايكروسوفت، إلى جانب شركة تصنيع الرقائق إنفيديا، تتجاوز 3 تريليونات دولار قبل موجة البيع الأخيرة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)



"MICROSOFT" TOPPLES "APPLE" AND BECOMES THE WORLD'S MOST VALUABLE COMPANY

Apple fell to second place due to a 23 percent drop in its shares, making Microsoft the world's most valuable public company. Microsoft was worth \$2.64 trillion, while Apple's market capitalization was \$2.59 trillion.

The market is being hit hard by President Donald Trump's sweeping tariff plan, and Apple is the hardest hit among big tech companies due to the iPhone maker's reliance on China.

Apple and Microsoft, along with chipmaker Nvidia, were worth more than \$3 trillion before the recent sell-off.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

454.29 مليار دولار الأصول الاحتياطية للسعودية

ارتفعت الأصول الاحتياطية الرسمية للمملكة العربية السعودية بنهاية شهر مارس الماضي بعد انخفاضها 3 أشهر متتالية، لتسجل أعلى مستوياتها في 6 أشهر، ولكنها انخفضت بشكل طفيف على أساس سنوي.

وارتفعت قيمة الأصول الاحتياطية الرسمية للمملكة 4.9 في المئة بنهاية مارس الماضي مقارنة مع الشهر السابق، حيث زادت بواقع 79.88 مليار ريال (21.3 مليار دولار) عن حجم الأصول في نهاية شهر فبراير الماضي، بحسب بيانات صادرة عن البنك المركزي السعودي (ساما).

وبلغ إجمالي الأصول الاحتياطية الرسمية للمملكة (احتياطيات بالعملات الأجنبية والذهب النقدي وحقوق السحب الخاصة بالوضع في صندوق النقد الدولي) 1.703 تريليون ريال (454.29 مليار دولار) بنهاية مارس، وهو أعلى مستوى لها في 6 أشهر منذ أن بلغت 1.713 تريليون ريال (456.97 مليار دولار) في شهر سبتمبر 2024.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)



\$454.29 BILLION SAUDI ARABIA'S RESERVE ASSETS

Saudi Arabia's official reserve assets rose by the end of March after falling for 3 consecutive months, hitting a 6-month high, but declining slightly year-on-year.

The value of the kingdom's official reserve assets rose 4.9 percent by the end of March compared to the previous month, increasing by 79.88 billion riyals (\$ 21.3 billion) from the size of assets at the end of February, according to data issued by the Saudi Central Bank (SAMA).

The Kingdom's total official reserve assets (foreign currency reserves, cash gold and IMF Special Drawing Rights) stood at 1.703 trillion riyals (\$454.29 billion) by the end of March, the highest level in 6 months since it reached 1.713 trillion riyals (\$456.97 billion) in September 2024.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)

GERMANY EXPECTS LONG-TERM CONTRACTION IN 2025

German Finance Minister Jörg Kukez predicted that Germany will enter a prolonged economic downturn in 2025. He warned that escalating trade tensions represent a real threat to the global economy and portend an undoubted economic recession.

The German finance minister suggested that the EU negotiate from the principle of "zero tariffs" with America, noting that the importance of sending positive signals to Washington that we are ready to negotiate tariffs.

For his part, German Economy Minister Robert Habeck warned that we need a strong response to Trump's tariffs, stressing the importance of a unified European position. "We have time to reach a negotiated agreement."

Germany stands out as the most affected European country, due to its large trade surplus with the United States, which amounted to 92 billion euros in 2024, as the German automotive sector faces additional pressure in light of its declining position in the Chinese market and the challenges associated with the shift towards electric cars.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



ألمانيا تتوقع انكماشاً طويلاً النهدي في 2025

توقّع وزير المالية الألماني يورغ كوكيز، دخول ألمانيا في مرحلة انكماش اقتصادي طويل الأمد خلال عام 2025. محذراً من أنّ التوترات التجارية المتصاعدة تمثل تهديداً حقيقياً للاقتصاد العالمي وتندّر بركود اقتصادي لا شك فيه.

واقترح وزير المالية الألماني على الاتحاد الأوروبي التفاوض من مبدأ "صفر رسوم" مع أميركا، مشيراً إلى أن أهمية إرسال إشارات إيجابية لواشنطن بأننا مستعدون للتفاوض بشأن الرسوم.

من جانبه نبّه وزير الاقتصاد الألماني روبرت هابيك إلى أننا نحتاج إلى رد قوي على رسوم ترامب، مؤكداً على أهمية أن يكون الموقف الأوروبي موحداً. أضاف: "أماننا وقت للتوصل لاتفاق عبر التفاوض".

وتبرز ألمانيا كأكثر الدول الأوروبية تضرراً، بفعل فائضها التجاري الكبير مع الولايات المتحدة والذي بلغ 92 مليار يورو عام 2024، حيث يواجه قطاع السيارات الألماني ضغطاً إضافياً في ظل تراجع موقعه في السوق الصينية والتحديات المصاحبة للتحوّل نحو السيارات الكهربائية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

MOROCCO ANNOUNCES DISCOVERY OF HUGE TIN RESERVES

The Moroccan government has unveiled a huge proven reserve of more than 39 million tons of tin raw material at the Achmash mine near Meknes, making it among the largest untapped deposits of this mineral in the world.

Tin is mainly used in the electronic and mechanical industries, in addition to its entry into the food industry "metal packaging", the manufacture of high-performance alloys such as bronze, as well as its role in the manufacture of flat glass.

Geological and technical data show that the Australian company relied on advanced exploration techniques, including geochemical survey and diamond drilling, which allowed the expansion of drilling to new areas, especially in Sidi Adi, where 18 deep drilling operations were carried out that revealed promising extensions of mineral deposits.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

الغرب تعلن عن اكتشاف احتياطي ضخم من مادة القصدير

كشفت الحكومة المغربية عن احتياطي ضخم مؤكد يتجاوز 39 مليون طن من مادة القصدير الخام في منجم "أشماش" الواقع بالقرب من مدينة مكناس، وهو ما يجعله من بين أكبر الرواسب غير المستغلة لهذا المعدن على المستوى العالمي.

ويستخدم القصدير بشكل أساسي في الصناعات الإلكترونية والميكانيكية، بالإضافة إلى دخوله في الصناعات الغذائية "العبوات المعدنية"، وصناعة السبائك عالية الأداء مثل البرونز، فضلاً عن دوره في عمليات تصنيع الزجاج المسطح.

وتظهر البيانات الجيولوجية والتقنية إلى أن الشركة الأسترالية، اعتمدت على تقنيات متقدمة في التنقيب، شملت المسح الجيوكيميائي والحفر الماسي، ما أتاح توسعة نطاق الحفر إلى مناطق جديدة، لا سيما في سيدي عدي، حيث تم تنفيذ 18 عملية حفر عميق كشفت عن امتدادات واعدة للترسبات المعدنية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

